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Tervehdys Koskenpään Vanhempainyhdistykseltä 

Tässä muutamia asioita, joita ystävällisesti haluamme tuoda tiedoksenne, ratkaisujen ja päätösten tueksi:  

• Sivistyslautakunnan esityslistan kohdassa 7 esitellään Koskenpään koulun lakkauttamisprosessia. 

Siinä on kohta:  

”Koulun mahdollinen oppilasmäärän kasvu, kuin myös vähenemä tuodaan esiin  

lakkauttamisprosessin aikana sikäli, kun lakkauttamisprosessi päätetään käynnistää. 

 

Kuluvan syksyn 2023 aikana Koskenpään koulun oppilasmäärä on kasvamassa 3 uudella oppilaalla. 

Olisi kohtuutonta olla ottamatta tätä asiaa huomioon tässä vaiheessa valmistelua. Koulun 

oppilasmäärä nousisi uusien oppilaiden myötä valtuuston v. 2019 päättämän raja-arvon yli. 

Muuttoliike vaikuttaa koulujen oppilasmääriin ja tässä tapauksessa oppilaiden laskentapäivä osui 

valitettavasti juuri muuttoliikkeen aiheuttamaan ”aallonpohjaan”. 

Oppilasmääriä ei pitäisi tarkastella on-off-tyylillä, vaan joustavasti huomioida että kuvatunlaisia 

muutoksia tapahtuu ajan kuluessa.  

 

• Koskenpään koulu on Pohjois-Jämsän alueen kokoava lähikoulu, koulumatkat ovat jo nyt pitkät.  

• Mikäli koulu lakkautettaisiin, kuljetuskustannukset kasvaisivat oleellisesti. Lakisääteinen 

koulumatkan maksimikesto alakoululaiselle on 2,5h, joka ylittyisi ilman suuria uudelleenjärjestelyitä 

kuljetuksiin.   Kustannukset eivät myöskään vastaa enää v. 2019 päätöksen tasoa; esikoululaisten 

kuljetuksethan joka tapauksessa jatkuisivat Koskenpään koululle.   

• Päivähoidon ja esikoulun toiminta on luvattu säilyttää peruspalveluina Koskenpäällä, jolloin 

kaupungilla joka tapauksessa on koulurakennuksen ja piha-alueen infran kunnossapitovastuu 

(lämmitys, siivous, kiinteistöhuolto, myös ruokatoimitukset keskuskeittiöltä päiväkotiin ja 

esikouluun).  

• Koulun liikuntasalin salivuokrat ja vuokra-asunnot tuottavat tuloja kaupungille. Miten niiden kävisi, 

jos koulu lakkautettaisiin? Olisiko liikuntasali enää kuntalaisten käytettävissä? 

  

• Koulukeskustelusta on tänä syksynä puuttunut päätöksentekoa tukevat todelliset säästöt ja 

todelliset kustannukset. Saavutetaanko säästöjä ollenkaan, tai ovatko ne oleellisen suuria suhteessa 

kuntalaisille aiheutuviin vaikeuksiin? 

 

• Koskenpään koulurakennuksen kunto on hyvä (terve sisäilma, remontit viihtyvyyden ja 

toiminnallisuuden parantamiseksi tehty, talkootyönä rakennettu huoltotila luistelukaukalon 

vieressä). 

• Toimivat kylä- eli lähikoulut tukevat koko Jämsän elinvoimakehitystä. 

 

Uskomme, että sivistyslautakunta huomioi päätöksissään lasten ja perheiden hyvinvoinnin sekä 

kokonaistaloudelliset vaikutukset kaupungin haastavassa taloudellisessa tilanteessa.  

 

ystävällisin terveisin 

Koskenpään Vanhempainyhdistys ry hallitus 


